
Referat til beboerrådsmøde d. 5. oktober 2021 
Mødet afholdes kl. 17-20 i beboerhuset 
 
Deltagere: Kim, Anne, Ida, Camilla, Jakob, Emilie, Klara, Sebastian  
Afbud: 
 

1. Formalia  
a. Valg af dirigent og referent 

Jakob er dirigent og Sebastian er referent. 
b. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen er blevet godkendt.  
2. Meddelelser 

a. Nyt fra BBS 
Afslutningen på renovering 
Der har været mange kritikpunkter af informationsniveauet. 
Gavlene på nordsiden skal stadig laves, derfor er der stadig plader på nordsiden.  
 
En mand med drone vil tage billeder af gavlen for at se, hvor meget murearbejde 
der skal laves. Det koster 160.000 at sætte stillads op. Der er ingen grund til at 
sætte det op for at lave murearbejde for 5.000 kroner, derfor tager dronen billeder. 
 
Maleren kommer og maler murearbejdet inde på badeværelserne. Hvis ikke man er 
hjemme den dag, kan man aflevere en nøgle. Ellers så kan man enten hente en 
bøtte maling hos BBS og gøre det selv, eller vente til en evt. fraflytning.  
 
Tidsplan og økonomien er overholdt, og kvaliteten af renovationen er fin, men det 
kunne have været gjort meget smartere i frohold til information.  
Kim foreslår, at man ikke bruger dem igen.  
 
 
Vand og varme 
Der kører en kampagne fra Horfor vedrørende vand og varme, som også skal finde 
ud af, hvordan bygningen bedst benytter varmen.  
De var ude og skifte ventiler til nogle vandrør. Der er nogle der klager over, at det 
er koldt i lejlighederne. Radiatorne skal lige tjekkes en gang i mellem. Man kan 
skrive til BBS, så kommer de forbi.  
 
Trapper til elevator 
BBS har fået nogle henvendelser i forhold til de første 3 trin inden elevatoren i 
forhold til barnevogne, store hvidevarer osv. Kim indhenter nogle tilbud på hvad 
man kan gøre. Engang har der været ramper, og det vil Kim også undersøge.  
 
 

b. Nyt fra bestyrelsen 
Bestyrelsesmøde den 22. Camilla var suppleant. Jakob trækker sig fra bestyrelsen 
til næste møde.  
 
Parkeringskort – Kim siger at der er blevet udleveret 90 kort til beboerne. Så 
bliver de skiftet til nye der gælder fra januar. Så er de gamle ugyldige.  



Kim ved ikke hvor ofte P-vagten kommer, men der blevet skruet mere op for det, 
siden de nye kort er kommet, og først efter nytår kan vi mærke effekten. 
 
Opvask/vaskemaskine – Engang skulle man registrere, hvis man skulle have 
vaskemaskine eller opvaskemaskine. Bestyrelsen vil gerne have, at registreringen 
kommer op og køre igen. Det handler om at se, hvor mange lejemål har 
opvaskemaskine og vaskemaskine. Hvis der er tappested, så må man godt selv 
installere. Det kræver dog, at man har autoriseret til at installere, hvis man vil have 
begge dele. 
Der har været flere vandskader pga. det her, derfor er det vigtigt at få styr på 
antallet af lejemål med disse hvidevarer.  
Det er indboforsikring der dækker de skader der kommer af opvask og vask i 
lejemål.  
 
Daginstitution – Deres mails lukker 31/12 klokken.  Bestyrelsen forsøger at flytte 
ejeren af mails og hjemmeside til kollegiets CVR-nummer frem for 
kollegianerforeningens CVR-nummer.  
 
Jordforbindelse i Køkkenet – Nogle har klaget om stød mellem radiator og 
vaskemaskine/opvasker osv. Der er ikke jord i det stik ved komfuret. Det koster 
2.800 for at installere jord pr. lejemål. Bestyrelsen og KKIK synes man skulle gøre 
det, så der bliver kigget på budgettet for at se om det kan lade sig gøre. Nogle i 
beboerrådet synes det er unødvendigt, da det ifølge Kim ikke er ulovligt ikke at 
være forbundet til jord, og det er de færreste det sker for.  
 
Affaldsskakt – Lukningen af affaldsskakten skal ske på et tidspunkt, da det kræver 
for meget, og liften altid er i stykker. Kim har indhentet tilbud for affaldsløsninger.  
 

• Tilbud 1 – Det koster 500.000 for en nedgravet løsning. Der skal også 
undersøges, hvordan sorteringen skal se ud, og hvor langt man skal gå fre 
lejemålet til affald, ifølge kommunens regler.  

 
• Tilbud 2 - Affaldssortering i midten af plænen, da dette tilbud kræver man 

maks. må gå 50 meter. Dertil skal der lægges vej, hvor pladerne lå, så lastbiler 
skal kunne køre den vej. (Dette tilbud er beboerrådet meget imod).  

 
• Tilbud 3 – Affaldscontainere på skinner. Ingen har hørt om det, det lyder 

spændene. Kim vil høre nærmere om, hvad det er.  
 
Beboerrådet forslår, at man forsøger at kigge på nordsiden. Så skal man lave 
udgangen ved alle opgange, samtidig med at det skal handikapsikres. Det er rigtig 
dyrt, men så kunne man lave affaldscontainere på skinner på nordsiden, da den 
ikke rigtig bruges til noget.  
Det kunne være fedt, hvis cykel parkering og barnevognsrum kunne tænkes ind i 
projektet om affald.  
 
Studietjek – Der er blevet snakket rigtig meget om det, vi tager det på et andet 
tidspunkt. 
 



3-værelses lejlighed – Turbo på. På mandag kommer der grønt lys til at lave 3. 
værelses og 1. værelses til to 2. værelses.  15. november ville de kunne være klar. 
Gulvet er ved at blive skiftet, og hvis der bliver givet grøntlys til samlingen, så bliver 
tømrerne der og bygger videre.  
 
Husdyr – Reviderer, hvad der skal stå i husordenen. Hvor mange man må have, 
hvad for nogle dyr man må have osv. Lige nu er det ikke klart.  
 
Husordenen - Den skal godkendes af bestyrelsen, så når vi er ved at have noget, 
skal den sendes den vej. KKIK vil også  
 
Vedligeholdelses reglement – 10 til 4 år afskrivning af normalistandsættelse. 
Når man har boet her i 4 år, så falder regningen på kollegiet ved udflytning.  
 
Rygning – Der er stadig generet af rygning. KKIK siger, at man kan skrive til dem, 
og så vil de sende en advarsel, eller forsøge at lokalisere lugten i samarbejde med 
BBS.  
 
Udlejning – Man må ikke fremleje i kortere periode. Man må godt, hvis man f.eks. 
er på udveksling. Det kører igennem KKIK, da der er mange regler.  
 

3. Aktuelle sager 
a. Status på renoveringsprojekt 

Se BBS.  
 

b. ’Introduktion til Solbakken’-brochure 
Der er blevet lavet et udkast, og det kunne være fedt med billeder. Det skal 
sættes grafisk op i Word. Det er klar inden længe. Det kunne være fedt at 
dele ud senest 1. januar.  
 

c. Tildeling af specialerum 
Indtil videre er der blevet snakket om, at man kan låne et specialerum i 14 
dage ad gangen til 25 kroner i maks. 3 måneder. (f.eks. Bruge det i 2 
måneder = 4x14 dage = 4x25 kroner = 100 kroner). Betaling vil kunne gå 
over huslejen.  
Der bliver lavet flere forslag til næste møde, som kan blive sat som punkt til 
beboermøde.  
 

d. Projektliste 
Jakob har lavet et Excel ark, med en masse projekter som skal løses på 
kollegiet.  
 

e. Affaldsskakter 
Se tidligere punkter. 
 

f. Genopretning efter renovering 
Se tidligere punkter. I samme ordning, kunne der lige tænkes hvordan 
cykelparkering kunne opdateres. 



Derudover man kunne høre nogle arkitektstuderende/landskabsstuderende 
kunne finde ud af, hvordan haven kunne se ud.  
 

g. Studietjek 
KKIK har lovet at få deres jurist til at kigge på, hvor længe man må bo her. 
Beboerrådet siger 8 år (maksimal studietid + 1 år + 2 års dispensation for 
børn og sygdom), men KKIK siger 7 år. Det er stadig uopklaret.  
 
 

h. Husorden 
Der er ved at blive lavet et udkast til en helt ny husorden. Hvis den kan nå at 
blive omdelt i alle postkasser, så vi kan nå at få kommentarer fra beboerne, 
inden den stemmes igennem til et beboermøde. Jakob ved ikke, om det skal 
til urafstemning, men det spørger han KKIK om.  
 

i. Planlægning af beboermøde i uge 47 
Mandag d. 22. november klokken 19:00-22:00 i beboerhuset. Det vil blive 
muligt at være med online, hvis man ikke kan deltage pga. børn eller andre 
ting.  Jakob laver en dagsorden. Der skal hverves nogle nye medlemmer.  
Klara og Camilla vil gerne være snackansvarlig.   
Jakob foreslår, at beboerrådet mødes klokken 17:00, spiser sammen og 
forbereder os på mødet.  
 

4. Indkomne sager 
a. 3-værelses lejlighed 

Det har vi snakket om. 
 

b. Rygning 
Det har vi snakket om. (Se tidligere angående mails til KKIK og varsling). 
 

c. Kollegianerforeningen 
Der mangler et referat fra mødet. Der er kommet mange nye medlemmer, 
men de forslag der var blevet stillet, skulle teknisk set have været fremlagt 
for beboerne fem dage før. Vi ved ikke, hvem der kan håndhæve reglerne.  
 

d. Kommunalvalgsdebat 
Der er nogle kommunalpolitikere, der gerne vil komme til debat på 
Solbakken. Beboerrådet har ikke tid til det, så vi spørger kollegieaner 
foreningen og deres mange nye medlemmer.  
 

e. Grupperegler på Facebook 
Der skal være nogle klare retningslinjer for Facebookgruppen. Sebastian 
laver et udkast til næste møde.  
 

f. Rum i vaskeri 
Kim fortæller, at når man skal have store ting fra kælderen, så er det 
fuldstændig dårligt i forhold til lift og dør og det vil arbejdstilsynet lukke 
med det samme, hvis de så det. Derfor foreslår Kim, at man inddrager 
rummet til højre i vaskeriet til når BBS modtager større hvidevarer. Det vil 



koste 1000 kroner at flytte skærmen fra rummet, og 6000 kroner til 
skydedør. 
Beboerrådet er enige i, at det er en god ide, da rummet ikke bliver brugt. 
 

g. Electrolux opkrævning 
Electrolux har ikke opkrævet penge for overnatningsfaciliteter, lobby eller 
beboerhuset i lang tid. Det er mange penge der ikke er blevet opkrævet. 
Jakob snakker med Kim, som tager fat i Electrolux i næste uge, for at høre, 
hvad man kan gøre.  
 

5. Eventuelt 
Næste beboerrådsmøde afholdes 2. november klokken 17:00.  
 
Mødet hæves klokken 20:15. 
 
Mvh Sebastian Clausen. 


